
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Je košile bližší? 
Ve druhém červnovém víkendu proběhly v celé naší republice historicky první volby do evropského parlamentu. Nebudeme-li 
hodnotit jejich výsledek (o něm se lze dočíst uvnitř zpravodaje), zajímavý údaj poskytuje volební účast, která dosáhla pouze 
necelých devětadvaceti procent. Nabízejí se otázky, proč tomu tak bylo a zda příprava volebních kampaní a uspořádání 
vlastních voleb stojí za vynaložené prostředky a úsilí. Že by to bylo tím, že „evropská témata“ jsou některým našim občanům 
příliš vzdálená, aby se jimi zabývali? Těžko říci. Nezbývá než doufat, že informace ze života v naší obci, které ve zpravodaji 
přinášíme, budou čtenářům o něco bližší a že „čtenářská účast“ bude podstatně vyšší, aby úsilí všech, kteří se na přípravě 
zpravodaje podíleli nebylo docela marné. 
Přejeme všem čtenářům pěknou letní dovolenou. 
 
 
 

Z obsahu čísla: 
 
Den matek, vítání občánků, Den dětí 
Výsledky voleb do Evropského 
parlamentu 
Finanční rozpočet obce na rok 2004 
Z historie rybníka Volešek 
Zbudovská Blata v kronice 
SSM Češnovice na basketbalovém 
turnaji v Bechyni 
Češnovičtí hasiči soutěží 
 
 

OZNÁMENÍ 
 
 
Z důvodů dovolené nebudou ve dnech 22. 
a 29. června 2004 v Češnovicích úřední 
hodiny starostky. 
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V květnu letošního roku byli na obecním úřadu v Pištíně mezi občany 
obce přivítáni ti z nás, kteří se narodili v uplynulých dvou letech. Blíže 
v článku uvnitř. 
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 
 

Informace starostky obce 
Češnovičtí hasiči dokázali po letech nářků, že 

mládež nemá o nic zájem, získat mladé lidi pro požárnický 
sport a sestavili 2 družstva. Jedno z děvčat, která získala hned 
na první soutěži druhé místo, a jedno z mladých mužů. Ti 
byli na soutěži diskvalifikováni, takže mají co dohánět. 
Děvčatům blahopřeji, děkuji panu Václavu Novákovi ml. a 
p.Vojtěchu Růžičkovi, že jim i klukům věnují svůj volný čas. 
Doufám, že mladí pánové se časem děvčatům vyrovnají. 

V  Češnovicích byla do knihovny instalována 
kopírka. Zde občanům obce zdarma zkopírujeme veškeré 
listiny, které budou potřebovat. 

Od 1.10.2004 nám vypověděl smlouvu lékař 
v Pištíně, snažíme se přes lékařskou komoru sehnat někoho 
jiného. Zatím na naši výzvu nepřišla žádná reakce. 

V červnu 2004 bude v knihovně v Češnovicích 
instalován internet. Hodiny pro veřejnost budou každé úterý 
od 17 do 19 hod. Pokud bude zájem větší, není problém tyto 
hodiny rozšířit. Internet zde bude sloužit pro všechny občany 
a tak zveme i ty, kteří nemají s internetem žádné zkušenosti. 
Rádi Vás naučíme pracovat s tímto vyhledavačem informací, 
nebo Vám najdeme, co budete potřebovat. Mnoho informací, 
které každý potřebuje v běžném životě, se dá snadno nalézt 
na internetu. 

Dne 4.5.2004 vysypal neznámý vandal nákladní auto 
odpadu u cesty mezi Pištínem a kapličkou sv. Vojtěcha 
v místě zvaném „Na pískárně“ (viz foto). Byly to kromě 
jiného zbytky rozebraného nákladního automobilu. Podařilo 
se nám zjistit pravděpodobného původce, ale bude velmi 
těžké mu to dokázat. Také známe majitele rozebraného auta a 
dali jsme podnět inspekci životního prostředí. Skládku jsme 
museli likvidovat na náklady obce. Bezohlednost a naprostá 
necitlivost k pěknému místu je až zarážející, obzvláště 
v případě, když se patrně jedná o člověka, který není sice 
z naší obce, ale má v Pištíně příbuzné. 

V naší obci se vyskytl případ podomních prodejců, 
kteří se odvolávali na to, že byli posláni z obecního úřadu. 
Upozorňujeme občany, aby takovému tvrzení prodejců 
nevěřili, protože takové doporučení nikomu neposkytujeme, a 
aby byli v podobných případech velice obezřetní. Je na 
rozhodnutí každého občana, zda nabídky zboží využije. 

Ve všech médiích se objevila zpráva o podezření 
z poskytnutí úplatku funkcionářem pištínského fotbalového 
klubu. Dne 9.6.2004 byli zástupci klubu na jednání 
disciplinární komise, kde jim nebylo prokázáno poskytnutí 
jakéhokoliv úplatku nebo nabídky. O této skutečnosti již 
žádná média kromě regionálního deníku neinformovala. 

Z důvodu dovolené nebudou v úterý dne 22. a 
29.6. v Češnovicích úřední hodiny starostky. Paní ing. 
Kubaštová bude v knihovně jako obvykle od 18 do 19 
hodin. Určitě Vám ráda pomůže, pokud se na ni obrátíte i 
v jiné záležitosti, než je půjčení knih. 

O prázdninách, tak jako v předchozích letech 
nebude v tělocvičně cvičení a nebudeme vozit děti do 
školky. Na cvičení Vás zveme do Pištína opět od září 
v pondělí a ve čtvrtek. 

Na závěr mi dovolte popřát všem občanům hezkou 
dovolenou, dětem na vysvědčení samé jedničky a veselé 
prázdniny. 

Jana Božovská 
 

 
 

Informace z jednání obecního zastupitelstva 
Zasedání ze dne 14. 1. 2004 

Byla projednána žádost pana Podpěry o vyjádření ke 
stavbě autobazaru v Češnovicích na pozemku parc. č. 380/1 
směrem ke Zlivi. Zastupitelstvo schválilo záměr výstavy 
s následujícími podmínkami: na uvažovaném pozemku bude 
zajištěna dostatečná parkovací plocha pro automobily 
zákazníků; při vzniku nových pracovních míst budou tato 
místa přednostně nabídnuta občanům naší obce. 

Byla schválena žádost fotbalového klubu Praktic o 
příspěvek na činnost na rok 2004 ve výši 50 000,- Kč. 

Byla schválena žádost paní Voráčkové o povolení 
skládky dřeva na obecním pozemku do data 15. 4. 2004. 
Pokud nebude dříví odstraněno do uvedeného data, bude 
vyměřen poplatek za užívání veřejného prostranství dle 
platné vyhlášky.  

Zastupitelstvo bude kontrolovat dodržování obecně 
závazné vyhlášky o poplatku za užívání veřejného 
prostranství. Do 7. 3. 2004 bude zmapováno užívání obecních 
pozemků a o každém případu bude jednáno. 

Zastupitelstvo dodatečně schválilo žádost manželů 
Vaškových o oplocení pozemku před domem č.p. 118 
v Pištíně s tím, že v případě potřeb obce bude mobilní 
oplocení kdykoli odstraněno bez nároku na náhradu. 

Zastupitelstvo schválilo žádost manželů 
Matějkových o prominutí poplatku za uložení stavebního 
materiálu na obecním pozemku do data 31. 12. 2004. 
V případě nedodržení daného termínu bude řešeno vyměření 
poplatku dle platné vyhlášky. 

Byla projednána nájemní smlouva s firmou 
GigaBoard o pronájem pozemku parc. č. 329/5 a 276/7 v k.ú. 
Češnovice. Uvedené pozemky budou firmě pronajaty za 
účelem zřízení elektrické přípojky k reklamnímu zařízení. 
Smlouva bude uzavřena na dobu určitou a to na 10 let. Částka 
2 000,- Kč / rok bude uhrazena předem na celé období ve 
výši 20 000,- Kč. 

Byla projednávána problematika dopravní 
obslužnosti obce. Částka za smluvní zajištění dopravní 
obslužnosti mezi obcí Pištín a Jihočeským krajem pro rok 
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2004 byla krajským zastupitelstvem stanovena ve výši 
32 170,- Kč. Zastupitelstvo obce návrh schválilo a 
doporučilo, aby dopravní obslužnost byla řešena tak, aby 
vyhovovala časově občanům. 

Byly projednány nabídky na správu obecních lesů. 
Zastupitelstvo vybralo nabídku pana Mrázka a schválilo 
uzavřít smlouvu na odbornou správu a hospodaření, s tím, že 
bude garantovat ceny uvedené v nabídce. Smlouva bude 
uzavřena na jeden rok od 1.2.2004. 

Byla projednána a schválena pravidla pro 
samovýrobu dřeva v obecním lese.  

Zastupitelstvo odsouhlasilo uzavřít pracovní poměr 
s panem Frčkem. Byl přijat na hlavní pracovní poměr jako 
pracovník s náplní: opravy a údržby veřejného majetku a 
veřejného prostranství. 

Zastupitelstvo schválilo prodej části pozemku parc. 
č. 2787 k. ú. Pašice o výměře 17 m2 jedinému zájemci, 
kterým byla Jihočeská plynárenská a.s. České Budějovice. 
 
Zasedání ze dne 4. 2. 2004 

Byl projednán rozpočet hospodaření obce na rok 
2004. Rozpočtové příjmy na rok 2004 byly stanoveny ve výši 
4 161 200,- Kč; rozpočtové výdaje budou 5 286 300,- Kč. 
Rozdíl mezi příjmy a výdaji bude dofinancován ze zůstatku 
z roku 2003. Z investic je v rozpočtu počítáno s opravou ulice 
u Janovských ve výši 1 000 000,- Kč, s opravou chodníků 
v Češnovicích ve výši 250 000,- Kč, s vybudováním 
plynových přípojek v objektech obce ve výši 250 000,- Kč a s 
úpravou sportovních kabin ve výši 500 000,- Kč. Návrh 
rozpočtu byl zastupitelstvem přijat. 

Bylo jednáno o řešení likvidace  odpadů rekreačních 
objektů v Pašicích. Návrhy na přistavení malého kontejneru a 
použití plastových pytlů byly zamítnuty. Bylo rozhodnuto, že 
si každý majitel nemovitosti bude muset pořídit popelnici. 

Bylo rozhodnuto prověřit topení v bytech v Pištíně 
č.p. 52, zda je provedena revizní prohlídka komína.  
 
Zasedání ze dne 3. 3. 2004 

Zastupitelstvo projednalo nabídku na nákup 
repasované kopírky pro potřeby obecního úřadu a usneslo se 
zjistit cenové nabídky nových kopírek a repasovanou 
nepořizovat. 

Byla projednána zpráva o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2003. Výsledek zprávy zní: Při 
přezkoumání hospodaření obce Pištín za rok 2003 
provedeného podle ustanovení § 3 a 4 vyhlášky č. 41/2002 
Sb., o přezkoumání hospodaření územních 
samosprávních celků a dobrovolných svazků nebyly 
zjištěny nedostatky. Zastupitelstvo vzalo zprávu na vědomí 
a bez připomínek ji schválilo. Na základě výborného 
výsledku auditu byla schválena odměna ve výši 500,- pro 
paní Kubaštovou a paní Modrovou. 

Byla projednána nabídka projektu datové 
metropolitní sítě ZlivNet. Firma ZlivNet dostala povolení 
k instalaci antény pro bezdrátové připojení občanů a firem k 
internetu. Zastupitelstvo odsouhlasilo umístění antény na 
budovu obecního úřadu v Pištíně č.p. 52 na 2 roky a za tuto 
službu bude požadovat instalaci připojení včetně materiálu 
zdarma. 

Zastupitelstvo pověřilo starostku  projednáním 
vybudování trafostanice v Češnovicích. Zastupitelstvo bude 
souhlasit s trasou stavby kabelu NN pro čerpací stanici 
Češnovice za předpokladu, že bude s JČE podepsána smlouva 
o smlouvě budoucí o snížení finančního podílu na 
vybudování nové trafostanice pro obec. 

Starostka informovala zastupitelstvo o krocích ke 
splnění nově uložených povinností vyplývajících ze zákona č. 
274/2001 Sb. Jedná se o nutnost zmapování majetkové 
evidence a další provozování kanalizační sítě. 
Starostka spolu s panem Frčkem prověřila v Pištíně, 
Češnovicích a Pašicích užívání obecních pozemků. Každý 
případ bude řešen individuálně upozorněním ze strany obce. 

Zastupitelstvo obce odsouhlasilo bezúplatný převod 
pozemků – parc. čísla: 229, 376/6, 672/26, 672/30, 765/6, 
829/5, 829/7, 829/9 z vlastnictví pozemkového fondu na 
obec. 

Zastupitelstvo schválilo rozpočet na rok 2004. 
Rozpočet byl vyvěšen na úředních deskách po dobu 15 dní. 
 
Zasedání ze dne 7. 4. 2004 

Byly stanoveny termíny konání veřejných schůzí. 
V Pištíně se uskuteční 15. 4. 2004 od 19,30 hodin v hostinci 
Na dolánku, v Češnovicích 16. 4. 2004 od 19,30 hodin 
v Češnovické hospodě. Pozvánky s programem budou 
doručeny do každého domu. 

Byla projednána nabídka vlastníka parcely č. 35/3 
v k.ú. Češnovice (část hřiště v Češnovicích) na pronájem 
tohoto pozemku obci. Zastupitelstvo rozhodlo nájem zaplatit. 
Zastupitelstvo dále rozhodlo jednat o možné koupi pozemků 
č. 241/1, 2, 3, a 214/8 k.ú. Češnovice. Tyto pozemky jsou 
v územním plánu určeny pro sportovní využití. Zastupitelstvo 
nebude prodávat občanům veřejná prostranství (náves). 

Byla projednána žádost o pronájem fotbalového 
hřiště v Pištíně fotbalovému klubu Praktic. Žádost byla 
schválena a nájem byl stanoven na 1,- Kč ročně. 

Zastupitelstvo bylo seznámeno se stavem oprav 
společenského sálu v Češnovicích. Oprava sálu 
v Češnovicích proběhla v rozsahu výměny parket a linolea, 
nové olištování. Opravu provedla firma POKR plus s.r.o.. 
Celkové náklady budou činit cca 300 000,- Kč. Zastupitelstvo 
nemělo připomínek. 

Zastupitelstvo projednalo žádost manželů 
Klečkových o vybudování cesty a pověřilo starostku obce 
k jednání s vlastníky pozemků, které jsou územním plánem 
Češnovic určeny k vybudování komunikace, o jejich převodu 
do vlastnictví obce. Veškeré finanční náklady spojené 
s převodem pozemků ponese obec. 

Zastupitelstvo projednalo žádost manželů 
Vaškových z Pištína o příspěvek na zbudování chodníků před 
domem č.p. 118. Příspěvek nebyl schválen. 

Zastupitelstvo projednalo žádost manželů 
Klímových z Češnovic o povolení složení stavebního 
materiálu na obecním pozemku po dobu jednoho roku do 
30. 4. 2005. Bylo schváleno povolení po tuto dobu bez 
finanční náhrady. Po uplynutí 1 roku se bude postupovat dle 
schválené vyhlášky obce. 

Zastupitelstvo schválilo, aby údržbu hřbitova 
zajišťoval pan Frček za stejných podmínek, jaké měla paní 
Fiškandlová.  
 
Zasedání ze dne 5. 5. 2004 

Starostka obce seznámila všechny přítomné s nově 
vzniklou černou skládkou v místě zvaném „Na pískárně“ u 
Pištína. Celou situaci řeší s Českou inspekcí životního 
prostředí. Bylo podáno trestní oznámení na obvodním 
oddělení policie ve Zlivi. 

Bylo projednáno užívání veřejného prostranství 
některými občany obce. Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
smlouvu o pronájmu pozemků panu Novotnému 
v Češnovicích u domu č.p. 14 i žádost Zíkových z Češnovic o 
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užívání veřejného pozemku (oplocená zahrádka). V případě 
potřeb obce bude oplocení tohoto pozemku odstraněno a 
pozemek bude vrácen. Zastupitelstvo také odsouhlasilo 
prodloužení termínu odstranění skládky dřeva z obecního 
pozemku pro manžele Klímovi z Češnovic, tak jak bylo 
navrženo v žádosti, tj. jednu polovinu hranice odklidit do 
30. 9. 2004 a druhou polovinu odklidit do 30. 4. 2005. 

Bylo projednáno zajištění provozu lékařské ordinace 
ve zdravotním středisku v Pištíně. Lékař v Pištíně ukončí 
činnost k 1. 10. 2004. Starostka projedná obsazení nového 
lékaře na lékařské komoře. 

Byl projednán návrh paní Voráčkové a manželů 
Dolejších na dohodu mezi nimi a obcí. Navrhovaná dohoda 
není pro zastupitelstvo přijatelná. Dalším jednáním byla 
pověřena starostka. 

Zastupitelstvo bylo informováno o přidělení dotace 
obci Pištín na připojení internetu v češnovické knihovně. 

Zasedání ze dne 2. 6. 2004 
Zastupitelstvo schválilo nákup kopírovacího stroje 

od firmy Bonum za 37 961,- Kč. Částka bude uhrazena ve 
třech splátkách, záruka je dva roky. 

Byla projednána terénní úprava pozemku 
v Češnovicích  parc.č. 841/1. Zastupitelstvo požaduje 
vypracovat vodohospodářskou studii s vyjádřením vlivů na 
sousední pozemky a ostatní obyvatele z hlediska 
povodňového nebezpečí včetně vlivu na Břehovský potok. 
Zastupitelstvo požaduje vyjádření, kudy se bude po dobu 
zavážky řešit doprava. Dále nebyla předložena konkrétní 
písemná žádost se záměrem pozemku v Češnovicích. 

Byla schválena obnova pojistné smlouvy majetku 
obce za stejných finančních podmínek. Nová smlouva bude 
mít platnost od 1.6.2004. 

Zastupitelstvo zamítlo žádost manželů Dolejších o 
užívání obecních pozemků a požaduje jejich odplocení. 

 
 

AKCE POŘÁDANÉ OBECNÍM ÚŘADEM 
 

Oslava Dne matek 
V pátek 14. května se v kulturním sále v Pištíně 

uskutečnila oslava Dne matek. Po úvodním zahájení večera 
paní starostkou začala besídka dětí z mateřské školky 
z Čejkovic. Děti zpívaly, tančily, cvičily, přednášely a 
zahrály i úryvek z pohádky. Sladkou odměnu, která na ně po 
vystoupení čekala, si za své vystoupení opravdu zasloužily. 

Po vystoupení dětiček přišla na řadu velice krásná 
módní přehlídka módního salónu DA-BI, paní Daniely 
Bickové. Převážně letní a společenskou kolekci šatů 
předvedly čtyři profesionální modelky a celá přehlídky byla 
doprovázena odborným výkladem. 

Následovala přednáška vizážistky, paní Ivany 
Kocmoudové. Ta hovořila o trendech v líčení a v péči o pleť. 
Svůj výklad prakticky demonstrovala velmi pěkným 

nalíčením dobrovolnice, kterou byla paní starostka. Na závěr 
paní vizážistka vylosovala sedm přítomných maminek a jako 
malou pozornost jim předala kosmetický balíček. Všechny 
ženy mohly s přítomnými odbornicemi diskutovat i 
individuálně po oficiálním programu. Veškeré modely i 
kosmetiku bylo možno zakoupit přímo na místě. 

O příjemnou hudební produkci se odpoledne i večer 
postaral pan Maxa, který nadchnul jak děti tak maminky a 
babičky. V jeho repertoáru byla hudba reprodukovaná i živě 
hraná. Každá maminka dostala od obecního úřadu květinu a 
zákusek ke kávě a podle ohlasů zúčastněných lze soudit, že se 
oslava Dne matek vydařila. 

Marta Klečková 

 
Vítání občánků 

V pátek 21.5.2004 se proměnila zasedací místnost 
obecního úřadu v malý obřadní sál. Tentokrát naše schůzující 
zastupitele nahradili zástupci úplně nejmladší generace 
obyvatel obce v doprovodu svých rodičů a dalších 
nejbližších. Jan Klomfar, Radek Janšto, Jan Boris Hromádka, 
Adéla Vaňková, Michaela Chruňáková, Leona Jiranová, 
Lukáš Dubský, Martin Dolejší a Jakub Latka – to jsou jména 
našich nejmladších občánků, kteří se narodili od 11.10.2002, 
kdy proběhlo poslední vítání, a kteří se v pátek na obecní 
úřad dostavili. Pouze Michalce Chruňákové bacily nedovolily 
zúčastnit se osobně malé velké slávy. Starostka obce ve svém 
projevu s radostí přivítala nové občánky mezi ostatní občany 
obce, popřála dětem mnoho zdraví, štěstí a úspěchů v jejich 
životě a rodičům hodně radosti, trpělivosti, tolerance a 
pochopení při výchově svých ratolestí. Následovalo pěkné 
vystoupení Anety a Zuzky Drázdových, které zahrály 
přítomným několik skladeb na zobcové flétny.  

Na závěr jsme si tak trochu zahráli na Ježíška a 
našim nejmenším jsme předali pestré i zajímavé dárky. 
Každý nový občánek obdržel na přilepšenou vkladní knížku 
s počátečním vkladem, na hraní smějící se sluníčko, na zub 
několik skleniček znamenité dětské výživy a na rozptýlení 
další drobné pozornosti, které pro tuto příležitost věnovali 1. 
JVS České Budějovice, Hamé Babice, Poštovní spořitelna a 
Obec Pištín. Skoro polovina nejmenších občanů si pro 
zmíněné dárečky došla již „po svých“, naopak malého 
Kubíčka Latku nesli jeho rodiče pevně v náručí, protože 
oslavil teprve svůj 5. týden života a je tak v současné době 
nejmladším obyvatelem naší obce. 

Zasedací místnost opustili všichni s úsměvem a 
možná, že za pár let se někdo z těch nejmladších vrátí a třeba 
už opravdu na jednání zastupitelstva. Všem dětem ještě 
jednou přejeme samé slunné dny a prima rodiče. 

Radka Modrová 
 

Oslava Dne dětí 
V letošním roce bylo po domluvě představitelů naší 

obce a některých společenských organizací působících v obci 
rozhodnuto uspořádat dětský den společně pro všechny děti 
z Pištína, Češnovic, Pašic a Zalužic. Oslava Dne dětí se 
uskutečnila v sobotu 29.5.2004 na myslivecké odchovně u 
Zalužic. 

Účastnila se jí asi padesátka dětí ze všech osad naší 
obce i z okolí. Organizace se spolu s obecním úřadem ujali 

členové a členky Mysliveckého sdružení Pištín, Českého 
svazu žen Pištín, SDH Pištín, SDH Češnovice a pištínští 
baráčnící. Na úvod předvedli svou zručnost a rychlost mladí 
pištínští hasiči při požárním útoku. Potom se děti podle věku 
rozdělily do tří skupin a v nich soutěžily v různých 
zábavných sportovních disciplínách. Každá skupina měla 
svého porotce, kteří dětem přidělovali body a za ty pak děti 
dostávaly různé odměny. Nejmenším výkony bodovala Jarka 
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Čapková, předškoláky hodnotila Radka Modrová a ty 
nejstarší měl na starosti pan Maxa, který celým odpolednem 
všechny provázel a bavil. Děti mezi sebou soutěžily například 
v hodu na terč a do koše, závodily v pytlích, nebo se 
přetahovaly lanem. Odvážní zájemci z řad dětí se mohli 
dokonce svézt na terénním motocyklu. Soutěžní odpoledne 

bylo zakončeno opékáním buřtů u velikého táboráku. Vše 
probíhalo velmi hladce, protože celý dětský den byl dobře 
zorganizován. Všichni, kteří se na organizaci přímo či 
nepřímo podíleli, zaslouží poděkování. 

Marta Klečková 

 

 
Hasičská kronika okresu České Budějovice 

Koncem loňského roku vydalo 
Okresní sdružení hasičů České 
Budějovice nákladem 1000 kusů knihu 
Hasičská kronika okresu České 
Budějovice, jejímž autorem je kronikář 
SDH Češnovice a kronikář Češnovic, 
Jan Caletka. Hasičská kronika okresu 
České Budějovice je komplexní a 
podrobná kronika, v níž je zachycena 
činnost dobrovolného hasičstva na 
Českobudějovicku od doby jeho 
prvopočátků z druhé poloviny 19. století 
až po záchranné práce hasičů při 
povodních z roku 2002. 

Celé období historie 
českobudějovického hasičstva je 
v kronice zpracováno velice pečlivě a je 
podáno velmi zajímavou a přístupnou 
formou. Kniha je rozdělena do čtrnácti 
kapitol a každé „hasičské historické 
etapě“ je věnována jedna z nich. 
Publikace obsahuje množství unikátních 
ilustrací a fotografií a je doplněna celou řadou přehledných 
tabulek s různými statistikami. 

Přestože je kronika psána 
z pohledu na celý okres České 
Budějovice, je v ní poměrně hojný 
počet odkazů na hasičské sbory 
působící v našich obcích i na jejich 
některé úspěšné členy, kteří ve své 
době vynikali na poli požárního sportu 
a tím proslavili jméno své i jméno 
sboru v okresním, ba i v krajském a 
celostátním měřítku. 

Myslím si, že je velmi 
zajímavé dozvědět se nové skutečnosti 
z blízkého okolí, nebo si osvěžit 
vzpomínky na dobu související se 
známými místy, osobami nebo 
prožitými událostmi. Proto určitě stojí 
za to si Hasičskou kroniku okresu 
České Budějovice přečíst. 

Knihu si zájemci o historii 
mohou zakoupit v kanceláři Okresního 
sdružení hasičů v Českých 
Budějovicích, nebo si ji mohou 

vypůjčit v obecních knihovnách v Pištíně a v Češnovicích. 
 

Václav Kubašta

Nejmenší soutěžící na dětském dnu jsou připraveni na další disciplínu – hod míče na terč. 
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Volby do Evropského parlamentu 
 Ve dnech 11. a 12. června 2004 proběhly v celé naší vlasti volby poslanců do Evropského parlamentu. Občané České 
republiky mohli stejně jako občané všech ostatních členských zemí Evropské unie vybrat zástupce, kteří budou hájit jejich 
zájmy v tomto celoevropském shromáždění. V naší zemi kandidovali na 24 poslaneckých křesel zástupci 31 politických stran, 
hnutí a sdružení. Výsledky voleb přináší následující tabulka. 
 

 
 

VÝZVA 
 

Staňte se včelařem! 
      Základní organizace 
Českého svazu včelařů Pištín 
by ráda rozšířila členskou 
základnu a proto uvítá nové 
zájemce o chov včel a ostatní 
ušlechtilé a záslužné 
záležitosti s tímto oborem 
spojené. Každému zájemci 
bez ohledu na věk či pohlaví 
(ale pozor na alergii), bude 
zdarma darován včelí roj, 
zapůjčen úl i včelí dílo, 
všestranně bude podpořen v 

začátcích odbornými radami i praxí. Členství ve včelařské 
organizaci každému přináší nejen možnost sebevzdělávání v 

oboru včelařském, ale několikráte v roce se scházet na 
členských schůzích s přáteli z 16 spolčených obcí, kde bývají 
tematické přednášky, tradiční jsou i zájezdy. 
 Uvítáme nové členy a proto vyzýváme každého, aby 
zvážil své možnosti, význam včelaření a v neposlední řadě 
každoroční nadbytek medu pro domácnost a přihlásil se. V 
každé obci se obraťte na důvěrníky spolku, to je v Pištíně 
např. na ing. Jaroslava Šilhu a v Češnovicích např. na 
Václava Prokeše, nebo na Jana Caletku. Obdiv a láska ke 
včelkám se nutně dostaví. Včely jsou vzorem pilnosti, do úlů 
nosí jen nejkvalitnější produkty přírody sebrané v 
nejvhodnější denní dobu. Obdiv a láska a ke včelám se nutně 
dostaví zakrátko. 

Výbor ZO ČSV Pištín 

 

Volby do Evropského Parlamentu 
(11.6.-12.6.2004) 

Pištín Češnovice Celkem Okres Č. Bud. Jihočeský kraj Česká republika 
abs. % abs. % abs. % abs. % abs. % abs. % 

 Počet osob v seznamu voličů 241  156  397  144 374  503 866  8 283 485  

 Počet voličů – účastníků voleb 72 29,88 44 28,21 116 29,22 42 723 29,59 137 506 27,29 2 346 010 28,32 

 Počet platných hlasů 72  44  116  42 500  136 779  2 332 862  

1. SNK sdr. nez. a Evropští dem. 14 19,44 4 9,09 18 15,51 4 693 11,04 12 904 9,43 257 278 11,02 

2. Koruna Česká (monarch. str.) 1 1,38   1 0,86 69 0,16 244 0,17 4 532 0,19 

3. Helax - Ostrava se baví       37 0,08 126 0,09 3 366 0,14 

4. Česká str. sociálně demokrat. 4 5,55 5 11,36 9 7,75 3 138 7,38 11 347 8,29 204 903 8,78 

5. Národní koalice       58 0,13 190 0,13 2 944 0,12 

6. ODS 15 20,83 15 34,09 30 25,86 15 334 36,08 46 660 34,11 700 942 30,04 

7. Str. pro otevřenou společnost   3 6,81 3 2,58 201 0,47 442 0,32 5 413 0,23 

8. Strana demokrat. socialismu 1 1,38 0 0,00 1 0,86 60 0,14 140 0,10 1 709 0,07 

9. Strana zelených 3 4,16 4 9,09 7 6,03 1 386 3,26 4 106 3,00 73 932 3,16 

10. Humanistická aliance   1 2,27 1 0,86 94 0,22 288 0,21 3 977 0,17 

11. Konzervativní strana   1 2,27 1 0,86 97 0,22 304 0,22 4 986 0,21 

12. Sdružení nestraníků   1 2,27 1 0,86 162 0,38 539 0,39 11 689 0,50 

13. Strana občanů rep. České       34 0,08 146 0,10 2 585 0,11 

14. Masarykova demokratická str.       62 0,14 213 0,15 4 366 0,18 

15. Všeobecná občanská strana       9 0,02 26 0,01 873 0,03 

16. Dělnická strana       78 0,18 265 0,19 4 289 0,18 

17. Strana práce       24 0,05 75 0,05 1 717 0,07 

18. Balbínova poetická strana 1 1,38   1 0,86 288 0,67 816 0,59 13 779 0,59 

19. Za zájmy Moravy ve sjedn. E.       9 0,02 50 0,03 9 293 0,39 

20. KDU – ČSL 10 13,88 3 6,81 13 11,20 3 279 7,71 11 805 8,63 223 383 9,57 

21. Pravý Blok       627 1,47 1 870 1,36 27 504 1,17 

22. Strana zdravého rozumu       111 0,26 364 0,26 6 316 0,27 

23. Unie liberálních demokratů   1 2,27 1 0,86 776 1,82 2 039 1,49 39 655 1,69 

24. KSČM 14 19,44 4 9,09 18 15,51 7 853 18,47 28 464 20,81 472 862 20,26 

25. Str. venkova-spoj.občan.síly       260 0,61 1 039 0,75 11 734 0,50 

26. Strana za životní jistoty       153 0,36 724 0,52 11 951 0,51 

28. Nezávislá iniciativa (NEI)   1 2,27 1 0,86 341 0,80 1 151 0,84 16 762 0,71 

29. SVOBODNÍ       20 0,04 82 0,05 1 300 0,05 

30. V.Kožený-Obč. feder. demok.       44 0,10 132 0,09 2 030 0,08 

31. Republikáni Miroslava Sládka       272 0,64 960 0,70 15 767 0,67 

32. Nezávislí 9 12,50 1 2,27 10 8,62 2 931 6,89 9 268 6,77 191 025 8,18 
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Finanční rozpočet obce na rok 2004 
Následující tabulka přibližuje rozpočet hlavních položek příjmů a výdajů obce na rok 2004 a jejich plnění k 31.5.2004 
v tisících Kč. 
 

Příjmy (tis. Kč)  Výdaje (tis. Kč) 

Rozpočtová kapitola Rozpočet Plnění  Rozpočtová kapitola Rozpočet Plnění 

Lesní hospodářství 20,0 5,0  Lesní hospodářství 130,0 103,0 

Pitná voda 40,0 13,0  Silnice 1100,0 27,0 

Odvádění a čištění odpadních vod 35,0 35,0  Veřejná silniční doprava 32,0 8,0 

Zájmová činnost v kultuře 200,0 145,0  Pitná voda - vodovod 3,0 1,0 

Bytové hospodářství 34,0 12,0  Odvádění odpadních vod 30,0 13,0 

Pohřebnictví 2,0 2,0  Vodní díla 0,0 0,0 

Komunální služby a územní rozvoj 80,0 25,0  Předškolní zařízení 15,0 0,0 

Sběr a svoz komunálního odpadů 0,0 0,0  Základní školy 235,0 218,0 

Činnost místní správy 185,0 61,0  Činnost knihovnická 52,0 12,0 

Obecné příjmy z finančních operací 30,0 13,0  Obecní kroniky 9,0 4,0 

Daň z příjmů fyz. osob ze záv. činnosti 570,0 239,0  Památky místního významu 0,0 0,0 

Daň z příjmů fyz. osob ze sam.výd. čin. 700,0 188,0  Činnost registrovaných církví 10,0 0,0 

Daň z příjmů fyz. osob z kapitálové čin. 35,0 24,0  Zájmová čin. v kultuře, kult.domy 740,0 480,0 

Daň z příjmů právnických osob 630,0 178,0  Tělovýchovná činnost 593,0 53,0 

Daň z příjmů právnických oso za obec 0,0 0,0  Ambulantní péče 61,0 14,0 

Daň z přidané hodnoty 1000,0 475,0  Bytové hospodářství 20,0 7,0 

Daň z nemovitosti 415,0 6,0  Věřejné osvětlení 110,0 98,0 

Správní poplatky 5,0 3,0  Pohřebnictví 35,0 12,0 

Poplatky ze psů 7,0 7,0  Místní inženýrské sítě 140,0 140,0 

Poplatek za užívání veřej. prostranství 1,0 0,0  Sběr komunálního odpadu 250,0 105,0 

Poplatek z ubytovacích kapacit 10,0 1,0  Péče o vzhled obcí 490,0 63,0 

Neinvestiční dotace ze stát. rozpočtu 12,2 45,0  Zastupitelstva obcí 382,0 150,0 

Poplatky za svoz odpadů 150,0 150,0  Pojištění 35,0 26,0 

    Činnost místní správy 920,0 500,0 

Celkem 4161,2 1627,0  Výdaje z finančních operací 6,5 3,0 

    Požární ochrana 17,0 11,0 

    Příspěvek na individuální dopravu 6,0 6,0 

    Finanční vypořádání minulých let 0,0 21,0 

       

    Celkem 5421,5 2075,0 
 
 
 
 

Z HISTORIE NAŠICH OBCÍ 
Z historie rybníka Volešek 

Podle zprávy, která je doložená, byl rybník Volešek, 
neboli rybník plástovický založen na území Plástovic a Pašic 
v letech těsně kolem roku 1500. Tím je také z velké části 
potvrzena domněnka, že byla poskytnuta plástovickým 
náhrada za vytopené území v jejich katastru při zakládání 
tohoto rybníka pány z Rožmberka. Když potom Jakub Krčín 
z Jelčan zvětšoval Volešek v letech 1575, byl za to šlechtou 
odměněn doživotním užíváním dvou luk, které zbyly po 
vytopeném gruntě Urbana z Pašic. Navíc byl Vilémem z 
Rožmberka pochválen za to, že postižené vytopením 
uspokojil tak, že proti šlechtě nevznášeli žádné další 
požadavky. Také plástovické uspokojil tak, že za zatopené 
území nekladli žádné další požadavky. Před tím již roku 1528 
patřily Pašice a Plástovice jako součást rožmberského 

dominia prachatického k panství husineckému a zablatskému. 
V tu dobu také udělili Rožmberkové Plástovicům a Pašicům 
odúmrtní právo. Jak je vidět, tak se v různých dobách 
v Plástovicích dělo leccos v katastru, ale také v právech. Toto 
odúmrtní právo dal v roce 1525 Jindřich z Rožmberka 
a opravňovalo rodového nástupce na statek po rodičích, 
ovšem s potvrzením šlechty, že dostojí povinnostem vůči 
šlechtě a je k tomu způsobilý. Je to tedy přes 500 let, co byl 
rybník Volešek zakládán, snad z malé přírodní nádrže, která 
asi patřila plástovické obci a byla napojena jen stokem vody 
z okolních svahovitých polí. Po založení rybníka byly potom 
vybudovány přítoky a to ze Soudného potoka kolem Sedlce 
a strouhou ze soustavy vlhlavských rybníků. 

Josef Drázda 

Marta Kubaštová 
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Zbudovská Blata v kronice 
Za robotní doby kolem roku 1580 byly mezi 

sedláky, kteří až dosud užívali Blata, vyvolány spory s 
panstvem. Adam z Hradce pojal myšlenku, aby byla selská 
práva na Blata zrušena. Na základě toho vznikly na Blatech 
selské bouře, o nichž se Adam z Hradce vyjádřil ve svém 
listě z 12. dubna 1581. Na Blatech se sešli sedláci v počtu asi 
700 lidí, kde se radili a své zástupce k císaři Rudolfu II. 
ustanovili. 

Po tomto konstatování měl býti učiněn konec 
selským právům na Blata, předaných sedlákům šlechtou roku 
1509 asi náhradou za pozemky, zatopené při zakládání 
rybníku Volešek. Chybou tenkrát bylo, že sedláci si to právo 
nevnesli do zemských desek, což ani pro sedláky v tu dobu 
nebylo možné. Tehdy už bylo také jasné, že Vilém z 
Rožmberka a Adam z Hradce byli již v jednotné dohodě, aby 
bylo využito všech možných okolností příznivých a 
odvolávali se na zapomenuté a promlčené právo panské, při 
jehož hledání se regent Krčín zvlášť vyznamenal. A tak po 
sedmdesáti letech, roku 1579, kdy po celou dobu sedláci 
Blata užívali, bylo šlechtou docíleno, vnésti pro sebe právo 
na Blata do zemských desek.  
To sedláky neodradilo a svá práva na Blata dále uplatňovali a 
neustali ani potom, když byl Kubata pro postrach všem na 
Blatě sťat. Po této krvavé události se vypravili již podruhé 
sedláci k císaři Rudolfu II. a na krácení svých práv na Blata si 
stěžovali. Císař potom poslal svému příteli Adamovi již 
druhý kárný dopis, aby těm chudákům sedlákům zděděná a 
vydržená práva nezkracoval a je netrestal. 

Sedláci pak Blata užívali dále se souhlasem císaře a 
to i tehdy, když po nešťastné Bělohorské bitvě se stal na 
Hluboké správcem pověstný císařův generál Maradas, který 
se potom stal i majitelem panství hlubockého a ještě dalších 
statků. 

Mraky obav se nad Blaty zase počaly stahovati až v 
druhé polovici sedmnáctého století, kdy koupili hlubocké 
panství Švarcenberkové, kteří byli spřízněni s Eggenbergy, 
držiteli v tu dobu panství krumlovského. Obě panství se 
chtěla pokusit o to, aby Blata, vražená mezi sebe, tj. mezi obě 
panství, znovu získala. Avšak úřady práva této šlechty 
neuznaly, přestože šlechta vznášela argumenty, že Blata byla 
dána kdysi Rožmberkovi a jeho hlubockým strýcům. Také 
namítali, že jejich předchůdce Maradas koupil Blata s 
hlubockým panstvím.  

Když to potom nešlo ani tak, ani onak, domáhala se 
šlechta rozdělení Blat na části, aby z toho šlechta alespoň 

něco měla. Dělala si na Blata tedy právo ze strany jiné, což 
odůvodňovala tím, že na Blatě také ona pásla své ovce. Ve 
skutečnosti také ona pásla ovce až do roku 1850, ale na 
místech, kde to měli sedláci svými ovcemi spasené a sedláci 
jim to trpěli. Pro šlechtu to však byl takový vydržovací, 
vyvlastňovací manévr, ale sedláci to vycítili a tento tah se 
šlechtě nezdařil, následoval spor za sporem, až to skončilo v 
roce 1865. Tehdy zemská komise za účast zeměpanských 
soudců rozhodla jednou pro vždy o užívání Blat okolními 
vesnicemi.  

Proti tomuto rozhodnutí podalo panství libějovické a 
hlubocké rekurs (odvolání), poukazujíce na výroky některých 
selských příznivců k šlechtě, aby mohli dále pokračovati v 
pastvě na Blatě. Ale ministerská komise z roku 1865 tento 
požadavek šlechty zamítla a právo selské potvrdila. Jen jako 
změnu v selských právech učinila v tom, aby sedláci složili 
výkupní cenu za Blata a to v částce 893 zlatých a 60 grošů, 
kterou sedláci v roce 1867 u zemského soudu v Praze složili. 
Tak v roce 1867 skončil tři sta let starý spor o Blata. 

Po všech těchto událostech na Blatě byl v roce 1901, 
28. září, v Plástovicích založen spolek pro zbudování 
pomníku Kubatovi na Blatech. Valná hromada tohoto spolku 
se potom konala 20. dubna 1902 ve Zbudově. Pomník 
modeloval Josef Suchomel z Tábora a sochař v Hořicích. 
Vytesali ho sochaři, páni Veiss a Hitle z pískovce „Újezdsko 
Hořického“.  

Postava Kubaty je 3,3 m vysoká a základ je vysoký 
4 metrů. Do základního kamene pod postavu byla vložena 
kovová schránka s četnými spisy, obrazy a pamětním listem. 
Na čelní straně tohoto pomníku je nápis: „Kubata dal hlavu 
za Blata“. Na straně levé boční je nápis: „Postaveno L. p. 
1904, vděčnými potomky, k uctění světlé památky 
mučednické smrti neohroženého a hrdinného vůdce blatských 
sedláků, za jejich práva a těchto lánů samostatnost“. Na boční 
straně druhé, pravé je přísaha Kubatova: „Přísahám, že naše 
právo je pravé a svaté! Je-li má přísaha pravá, smyje Bůh 
mou krev nevinnou, která padne na nespravedlivé soudce!“ 
Tím je skončeno vyprávění o Blatech, které se hluboko 
vepsalo do dějin okolních blatských vesnic. 

V tomto roce, v sobotu 28. srpna, bude vzpomenuto 
oslavou na zbudovských Blatech 100. výročí postavení 
pomníku Jakuba Kubaty. 

Josef Drázda 

 
 

SPORTOVNÍ AKTIVITY V OBCI 
 

SSM Češnovice na basketbalovém turnaji „Bechyně 2004“ – Můžeme prohrát, ale udolat nás nelze 
I letos, 13.3.2004, vydal se Spolek Svobodných (a 

stále starších) Mládenců Češnovic (a Pištína) na vodácký 
basketbalový turnaj do Bechyně, a to na jeho již 11. ročník. 
Tentokrát však v roli jasného outsidera, pro kterého bylo by 
úspěchem (a rovno zázraku) vybojování byť jen 
předposlední, třetí příčky. Ty tam jsou časy, kdy jsme do 
posledních okamžiků turnaje usilovali o přednější, někdy i 
nejvyšší, místa. Zásobárna mladých talentů podlehla 
blyštivějším lákadlům světa a lenosti, a tak reprezentace 
zůstala na bedrech nejvěrnějších stoupenců klubu, jimž však 
věk neúprosně ukrádá z fyzických schopností, a u některých i 
z basketbalového umu, který například u autora článku byl i 
v nejzářivějších momentech pouze prachmizerný. 

Na vytvoření mužstva byli dokonce určeni dva 
generální manažeři (aby se předešlo problémům a případné 
ostudě), ale skutečnost, že sehnali dohromady jen jednoho 
hráče (tj. půl hráče na manažera), předurčila naší roli 
v turnaji. Tým odjel tedy v nejmenším možném složení 4 lidí 
– 2 generální manažeři, bratři Jiří a Miroslav Novotní, autor 
článku (jel dobrovolně, jelikož trpí sebedestrukční 
sadistickou úchylkou) a jediná obětavá duše Aleš Čížek. 
V bojích nám vypomohl ještě Míra Keller, který se nevešel 
do osmičlenného táborského týmu. U nás však byl druhým 
nejlepším střelcem. 

Turnaj pro nás začal zápasem s obhájci titulu, 
Bechyní A a nezačal vůbec špatně. První 3 minuty drželi 
jsme nadějný stav 0:0. Poté však projevila se skutečnost, že 
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soupeř si je vědom, že výsledek je dán počtem nastřílených a 
obdržených košů, a nikoliv tím, komu se vystřelený míč 
přiblíží více ke koši, na čemž se zdál být založen způsob naší 
hry. Utkání skončilo drtivou porážkou 10:60. 

I druhý souboj s Táborem, pravidelným aspirantem 
prvního místa, se přes drobné zlepšení podobal hře kočky 
s myší, která to má již chvilku za sebou – výsledek 20:54. 

A tak zatímco se chystalo tradiční finále Bechyně A 
– Tábor, nastoupili jsme k boji o sportovní čest proti Bechyni 
B. Los nám byl nakloněn. Nastupovali jsme odpočinuti proti 
soupeři, který měl v nohou právě odehraný zápas. Nabuzeni 
touto výhodou, podali jsme konečně výkon bez křečovitosti, 
s prudkým náporem na soupeřův koš od samého začátku, 
avšak s takovou bezstarostností v obraně, že už po dvou 
minutách prohrávali jsme 0:10, a bylo rozhodnuto. Protivník 
již v pohodě vymezený čas odchodil, když stačil průběžně 
ještě zvyšovat vedení až na konečných 26:48. 

Přesto však prokázali jsme dobrou morálku a 
bojovnost projevila se během utkání několika hádkami uvnitř 
týmu a tím, že každý z celku si vylepšil střeleckou bilanci až 
na neuvěřitelnou úspěšnost 0,66 koše na zápas. Z této smutné 
statistiky vymyká se střelecká potence a hráčská invence 
Míry Novotného, jenž přes totální krach týmu dokázal docílit 
celkem 19 zásahů a obhájil svou každoroční pozici jednoho 
z nejlepších střelců turnaje. Tento skvělý údaj kalí poněkud 
skutečnost, že ve chvíli, kdy se Míra zmocní míče, stávají se i 
z jeho spoluhráčů pouze diváci. Nutno ovšem dodat, že se 
nenudíme. Každá jeho akce končí košem – z 6 pokusů vždy 
tak jednou až dvakrát v soupeřově koši a čtyřikrát až pětkrát 
v našem. Jinak je ale rozhodně naší jedničkou. 

Prostě jsme celé soutěžní klání hráli jen vodáckou 
plácanou, na rozdíl od soupeřů, kteří povětšinou předváděli 
košíkovou a ve finále byl místy vidět i skutečný basketbal. 
V něm dravost a pohyblivost mladých bechyňských obhájců 
předčila výškovou převahu táborských kolohnátů, tentokrát 
poměrně přesvědčivě 40:22. 
Naši budoucnost bych ale neviděl až tak černě. Již dnes 
všichni naši hráči, kteří v Bechyni nastoupili, zabírají ve 
výšce asi 1,2 metru nad zemí poněkud více prostoru. 
Budeme-li v tomto trendu pokračovat – což, si myslím, je 

reálné – nastane již v některém z příštích ročníků situace, kdy 
svými rozložitými postavami vytěsníme soupeře z prostoru 
pod naším košem a v součtu s jejich rovněž se zhoršující 
pohyblivostí a slábnoucím zrakem se tak zvýší naše naděje na 
úspěch. 

Přes smutné výsledky jsme i letos dosáhli alespoň 
jednoho ocenění. Jiří Novotný byl vyhlášen nejslabším 
účastníkem turnaje. Buď šlo o zlomyslnost a přátelské 
hecování pořadatelů, nebo si prostě jen všimli, že Jiří dal své 
jediné dva koše až na konci posledního střetnutí za 
rozhodnutého stavu, kdy se protivníci již více zajímali o 
skutečnost, zda ve sprchách teče voda, než o vlastní hru. 
Podařilo se nám oceněného muže získat pro rozhovor. Bývá 
sice zvykem vyzpovídat nejlepšího hráče, ale tato tradice je 
už poněkud nezáživná a nudná, zvláště nabízí-li se nám 
k poodkrytí psychologický obraz člověka na pokraji 
zoufalství a sil. 
- Proč jste podal tak matný výkon? 
- Dnes bylo třináctého. 
- Jaké jste znamení? 
- Střelec. 
- Nenarodil jste se předčasně, nebo později? 
- Ne, jsem rozený střelec! Myslím, že to bylo tím, že je 

dnes třináctého. 
- Jako byste měl problémy s kontrolou míče. Viděl jste jej 

vůbec? 
- Místy ano, ale holé hlavy některých hráčů mne pletly. 
Na další otázky bylo odpovědí jen skřípání zubů, vrčení a 
jakési drmolení, z něhož bylo možno zachytit pouze větu: … 
jsem střelec, ale dnes je třináctého … . Celá situace měla 

dohru ještě později večer, kdy 
se na poslední chvíli podařilo 
zabránit této nešťastné duši 
v sebevražedném skoku 
z barové stoličky. 

Z výkonů na turnaji 
byla vyvozena zodpovědnost 
a následovala rázná opatření. 
Kapitán týmu Diviš byl 
sesazen, bylo navrženo jeho 
zlynčování, ale po zjištění, že 
jiného blbce se na tuto funkci 
nepovede sehnat, bylo od 
toho upuštěno a jmenovaný 
byl opět uveden do funkce. 
Dále bylo rozhodnuto 
popravit generální manažery 
odtětím hlavy, ale protože 
škoda, tímto jim způsobená, 
byla shledána jako 
zanedbatelná, bylo od toho 
rovněž upuštěno. A tak bylo 
přijato rozhodnutí o 
kolektivní vině a po zvážení 
všech okolností navrhuje 

SSM Češnovice jen vzhledem k mínění pořadatelů, aby 
zastupitelstvo obce zvážil udělit J. Novotnému odpracování 
50 hodin veřejně prospěšných prací za znevažování dobrého 
jména obce na poli sportovním. Fakt, že cena pro nejhoršího 
hráče turnaje byla udělena naprosto mimořádně a vůbec 
poprvé v historii, si to zasluhuje. 

Ale dosti již negativ, poněvadž kladné stránky 
nakonec převážily. Budeme-li hodnotit tuto událost čistě po 
sportovní stránce, jednalo by se jistě o absolutní propadák. 
Avšak tato setkání mají mnohem hlubší podtext. Základem je 

Účastníci turnaje při slavnostním zahájení. Družinka SSM Češnovice je ve 
druhém zástupu zleva – P.Diviš, A.Čížek, M.Novotný (chybí J.Novotný). 
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Soutěžní družstva SDH Češnovice na soutěži v Zahájí. Horní řada zleva: M.Božovský, P.Friš, 
P.Novák, R.Novák, J.Caletka, V.Friš, O.Caletka. Dolní řada zleva: M.Kabelová, M.Tejčková, 
G.Marková, L.Marková, A.Novotná, P.Kabelová, J.Floriánová. 

alespoň tu a tam v roce potkat se s lidmi podobné krevní 
skupiny. To, co nás spojuje, je láska k vodě a vzájemné 
sympatie. A hlavním smyslem akce je prostě pobejt spolu. 
Sportovní soupeření je sice otázkou prestiže, hecování 
dosahuje závratných výšek, nasazení se pohybuje až za 
hranicí sebeobětování, se kterou se někteří profesionální 
sportovci nepotkají za celou kariéru, ale tím hlavním je 
rozproudit krev, navodit atmosféru, připravit chuťové buňky 
a uhnat si příjemnou žízeň. Je to jen takový aperitiv před 
hlavním chodem – před nádherným večerem ve společnosti 
skvělých lidí. A tento účel byl naplněn vrchovatě a 
s obětavostí, která je ve členech našeho spolku hluboce 
zakořeněna a přežívá dokonce i tehdy, kdy člen už nějaký ten 
rok nese na sobě jho manželského života. 

A letos se zadařilo vskutku mimořádně. Celé naše 
družstvo prošlo úspěšně všemi nástrahami večera a bez 
zaváhání byť jen jediného člena získalo tzv. Bechyňskou 
trojkorunu: 
- večer v hotelu „U draka“ s večeří a vyhlášením výsledků 

a následným posezením, 

- divokou diskotékovou řež ve světelné aréně zvané 
„Palladium“, kdy mnohé taneční kreace předčily naši 
basketbalovou virtuozitu, 

- a závěrečnou ranní zklidňující jízdu v místě zvaném 
prozaicky „Konibar“, snad proto, že inteligence člověka 
v provozní době tohoto baru již blíží se více 
jasnozřivému smýšlení koně. 

A tak byl dodržen každoroční rituál, mající podobný význam 
jako když druidové vykonávali na posvátných místech své 
tajemné obřady. Tradice byla naplněna, večer byl doveden ke 
zdárnému konci, ba ani žádný z členů neztratil se nám nikde 
se slečnou (bohužel i takové ohavnosti známe z minulosti) a 
ani nikdo nebloudil postižen ztrátou orientace někde po 
okolních lesích za Bechyní, což se už také stalo jisté 
nejmenované, níže podepsané osobě. Vzhledem k tomu 
kontrolní a revizní komise SSM Češnovice považuje 
vystoupení organizace na akci „Basket Bechyně 2004“ za 
zdařilou reprezentaci spolkových hodnot. 

Petr Diviš 

 
 
 

 

SPOLKOVÁ ČINNOST V OBCI 
Češnovičtí hasiči opět soutěží 

V letošním roce bylo po více než pěti letech 
sestaveno soutěžní družstvo SDH Češnovice, které se 
zúčastnilo obvodové soutěže. Dokonce se povedlo obsadit 
v soutěži družstvem kategorii mužů i žen. 

Jedním z posledních soutěžních vystoupení družstva 
češnovického sboru dobrovolných hasičů byla účast na zatím 
posledním ročníku soutěže O češnovický soudek a váleček. 

Starší členové a členky soutěžních družstev už neměli zájem 
se soutěží účastnit. Od té doby soutěžní činnost sboru 
stagnovala. Protože ale v obci dorostla nová mladá generace, 
nebylo daleko k rozhodnutí zapojit je do hasičských soutěží. 

Zlomovým 
momentem bylo asi 
rozhodnutí, které 
padlo na výroční valné 
hromadě začátkem 
ledna letošního roku. 
Tehdy starostka obce 
podala návrh, aby byli 
do požárního sportu 
zapojeni mladíci, 
trávící svůj volný čas 
před počítačovými 
monitory v zasedací 
místnosti obecního 
úřadu (viz minulé 
číslo zpravodaje). Jako 
prémii dokonce 
starostka obce 
přislíbila zaplatit nově 
cvičícím hasičům sud 
piva v případě, že 
úspěšně absolvují 
aspoň jednu soutěž. 
Na schůzi bylo tedy 
rozhodnuto, že se sbor 
pokusí o zapojení 
mládeže a na starost si 

přípravu a nácvik na 
soutěže vzal V. Novák 
ml. spolu s velitelem, 
V. Růžičkou. 

Na jaře, 
koncem dubna se noví reprezentanti sboru sešli k prvnímu 
tréninku. Kromě hochů do mužského družstva, projevila 
zájem o cvičení i děvčata a tak se na soutěž začalo 
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připravovat i družstvo žen. Tréninky probíhaly dvakrát týdně 
a podle tréninkových časů, které u děvčat byly i okolo 28 
vteřin, se zdálo, že by na soutěži mohla naše družstva uspět. 

Obvodová soutěž se konala 22. května v Zahájí. 
Účastnilo se jí osm družstev mužů a šest družstev žen. Naši 
hoši z přemíry nervozity dvakrát za sebou „ulili“ start a byli 
diskvalifikováni. Když jim pořadatelé dovolili zkusit útok 
ještě na třetí pokus, mimo soutěž, rozbila se rozhodčím 
časomíra. Děvčata byla o mnoho úspěšnější. Výborným 
časem 31,2 vteřin obsadila druhé místo a kvalifikovala se do 
okresního kola soutěže. 

Protože v okresním kole se kromě požárního útoku 
soutěží i v běhu na 100 m (na soutěžící čeká zdolání 
překážky, kladina, rozhození a napojení hadic) a ve štafetě na 
4 x 100 m (jednotliví členové štafety musí zdolat okno 
v bariéře, překážku, přeběhnout kladinu s hadicemi a čtvrtý 
musí uběhnout úsek s hasícím přístrojem) začala děvčata 

trénovat ještě intenzivněji – třikrát týdně na cvičišti, ale i 
individuálně doma. Přístupem i výkony je družstvo děvčat 
velmi vyrovnané, všechny dívky poctivě trénují, je vidět, že 
je trénink baví a stále se zlepšují. Horší situace je s družstvem 
hochů. Ti se od soutěže v Zahájí nemůžou pořádně sejít 
k tréninku, zájem některých velmi rychle ochabl. V přístupu a 
zájmu o trénink by si měli vzít z děvčat příklad. 

V okresním kole, které se konalo v sobotu 19. 
června na stadiónu SKP v Českých Budějovicích za účasti 
deseti družstev žen, neměla naše děvčata šťastný den. Při 
požárním útoku, který byl podle trenéra rozběhnut na druhý 
maximálně třetí čas se jim smolně rozpojily hadice, což 
způsobilo velkou ztrátu. Ve štafetě obsadily dívky sedmé 
místo, které jim zůstalo i v celkovém součtu po absolvování 
všech disciplín. Věříme ale, že další úspěchy se zase brzy 
dostaví. 

Václav Kubašta 
 
 

 
 

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT V OBCI 
 

Narozeniny 
 

Dne 16.4.2004 pozval pan Josef N. téměř celé 
Češnovice na oslavu svých 60. narozenin do Češnovické 
hospody. Večer to byl velmi vydařený, jak se shodli všichni, 
kdo se jej zúčastnili. Oslavenec všechny zúčastněné bohatě 
pohostil, staral se o zábavu a dobrou náladu po celý večer. 
Hosté na oplátku přinesli celou řadu nápaditých pozorností a 
darů. 

Jedním z darů k Pepově životnímu jubileu byla 
věrná kopie jeho tatry, aby ji mohl v důchodu tahat za sebou 
na provázku. 

Další pozoruhodný dárek dostal náš hostitel od 
starostky obce. Starostka totiž propůjčila na část večera 
oslavenci Pepovi svůj mandát. Protože proti tomuto aktu 
neměl žádný z přítomných občanů námitek, Pepa se ujal 
funkce a okamžitě zrušil na území Češnovic všechny daně a 
zavedl dotaci všem občanům na kulturu. Dotace spočívala ve 
stoprocentní platbě útrat v místní hospůdce. Aby se 
ekonomika obce nezhroutila, rozhodl starosta Pepa, že o výši 
dotací zvedne nájemci Čšnovické hospody nájem. Všichni 
jeho návrhy schválili a jásali, pouze nájemce mlčel a tvářil se 
zasmušile. Bohužel k ránu Pepova pravomoc skončila a s ní 
také časově omezená platnost průkopnické daňové reformy. 
Pepovi zbylo pouze tričko s nápisem „Jsem starostka a jsem 
nejlepší“ a nájemci hostince se vrátila lepší nálada. 

Jako zlatý hřeb večera bylo ohlášeno „Odhalení“. 
Všichni si mysleli, že Pepovi nějaký otrava věnoval trčící 
dráty, které moderní umělci vydávají za sochařská díla a ty že 
se budou slavnostně odhalovat jako Josefova busta. Naštěstí 
se ukázalo, že jde o odhalování vnad lepé děvy, spojené 
s tancem, při kterém se Pepa jevil jako lepší tanečník než 
mladá odhalovačka. Ovšem její vnady stály za nejeden 
pohled, v tomto směru jí Pepa konkurovat nemohl. 

Na tak veselý a pěkný večer budou všichni dlouho 
vzpomínat. Pepo, přijmi tento malý článek jako poděkování. 

Jeden z mnoha gratulantů 
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INFORMACE O OBECNÍM ÚŘADU 
Kontakt Pracovníci 

Adresa: Obecní úřad, Pištín č. 33, 373 46 Pištín Starostka: Jana Božovská, tel. 606 880 587 
Tel. / fax: 387 983 004 Referentka: Radka Modrová 
E-mail: pistin@volny.cz Účetní: Ing. Marta Kubaštová 
    

Úřední hodiny 
V Pištíně pondělí : 14 – 18 hodin  V Češnovicích úterý : 17 – 19 hodin  
 úterý – pátek : 8 – 12 hodin   (jde o úřední hodiny starostky) 

 
Služby pro občany 

V Pištíně  V Češnovicích  
Tiskopisy: ohlášení drobné stavby, stavební povolení, přiznání k dani z převodu nemovitostí, apod. 

lze vyzvednout osobně, objednat telefonicky 
Další služby: pořízení výpisu z trestního rejstříku 

přihlášení k trvalému pobytu 
úřední ověření podpisů a listin (30 a 20 Kč) 
přidělení čísla popisného 
povolení ke kácení stromů 
podávání stížností 
podávání informací 
kopírování (pro občany obce do 10 ks zdarma) 
nahlížení do map katastru obce 
nahlížení do územního plánu  
provozování hřbitova 
prodej hrnků s motivem obce a videokazet 
natočených o obci 

nahlížení do katastrálních map 
identifikace pozemků 
ověření listin a podpisů 
tiskopisy 
 
 
 
 
 

Tělocvična: pondělí 20,00 – 21,00 hod: kalanetika 
 čtvrtek 19,30 – 20,30 hod: aerobic 

 
 
 
 
 
 
 
 

Na obecní úřad se můžete také obracet se svými 
problémy z různých oblastí např. sociální a dotazy na 
aktuální znění zákonů, kompetence pověřených 
úřadů, krajských úřadů, telefony na různé odbory 
těchto úřadů i dalšími starostmi, které Vám, pokud 
to bude v našich silách, rádi pomůžeme vyřešit. 


